
 

 
 

Referat af Skolebestyrelsesmøde  
Torsdag d. 21.03.2024 kl. 18.00-20.00 på Næstved specialskole, mødelokale 1 

 

Medlemmer 

 
Medarbejderrepræsentanter:  

Mette Lauenberg og Thomas Nielsen 

 

Forældrevalgte:  

Maria Lunn Behrenthz, Trine Flindt-Larsen, Kim Tore Sem Dambæk og Jette Hansen  

 

Ledelsen: Mads Harkjær Møller, Mette Hugger  

 

Fraværende: Jette Hansen 

 

 

Dagsorden Referat 

Sag 39 

Godkendelse af dagsorden   

a. Valg af mødeleder 

b. Velkommen til Jette 

Beslutning 

Dagsorden er godkendt.  

Mads er valgt som mødeleder 

Sag 40 

Status på økonomi 

MH - 1 bilag følger 

Orientering 

Vores økonomi ser fornuftig ud. Der er i 

2023 et underskud på vores 

direktørområde, derfor er det ikke sikkert vi 

får vores overskud fra 2023 med over til 

dette kalenderår. Afventer politisk 

godkendelse.  

Vi vil bruge midler på at uddanne personale 

i Alkalær, og vi vil bruge midler på vores 

indsats omkring kommunikation.  

Sag 41 

Timefordelingsplan, MH – 1 bilag 

Beslutning 

Der er udsendt to forslag. Forslag et, er det 

forslag medarbejderne og ledelsen 

anbefaler, da vi her sikrer vi overholder 

lovens krav om minimumstimetal for dansk 

i indskolingen.  
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Skolebestyrelsen beslutter, at forslag et 

bliver skolens timefordelingsplan og 

lektionslængde for kommende skoleår 

2024-2025.  

Sag 42 

Lejrskole på Næstved Specialskole. Rammer 

og økonomi til lejrskole. MH 

Beslutning 

Bestyrelsen ønsker, at eleverne på Næstved 

Specialskole skal have mulighed for 

lejrskole. Bestyrelsen opfordrer til at 

overnatninger ligger op til 

weekender/fridage.  

Indskoling bliver et 

eftermiddagsarrangement med 

forældredeltagelse.  

Mellemtrin skal have lejrskole med en 

overnatning og med mulighed for to 

overnatninger 

Udskolingen skal have lejrskole med to 

overnatninger.  

Elever fra LK-rækken tilmelder sig fælles 

overnatning på skolen for hele LK-rækken.  

Sag 43 

Logo-proces, MM 

Beslutning  

Der har været en logoproces med vores 

rettighedsråd/elevråd.  

Mads kontakter graffitimaleren for at 

komme med et mere tydeligt bud, på 

elevernes ideer til logoer, uden slogan. 

Bogstaverne må gerne vendes om. Logoet 

skal kunne ses på brevpapir og skal derfor 

også fungerer i småt design. Thomas og 

Mads mødes med graffitimaleren for at 

koordinere den videre proces.    

Sag 44 

Værdiord, TN og ML – 5 bilag 

Drøftelse 

Trivsel  

Kommunikation 

Samarbejde  

Læring/læringsfællesskaber  

Inklusion/der er plads til alle 

Empati og anerkendelse  

Thomas og Mette L. sammenskriver alle 

forslagene til uddybning af de seks udvalgte 
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ord. Når det er færdigt, sendes det ud til 

bestyrelsen.  

Der arbejdes videre med ordene på april 

mødet.  

Sag 45 

Nyt fra  

Forældre:  

Medarbejdere: 

Ledelse:  

Orientering  

Forældre:  

Elevdeltagelse på skolebestyrelsen vil være 

igennem rettighedsrådet. Skolebestyrelsen 

skal sikre inddragelse via rettighedsrådet.  

Mads taler med 

rettighedsrådskoordinatoren om en 

opmærksomhed på dette. Dagsorden rettes 

til, så ikke der står at elever endnu ikke er 

valgt.  

 

Medarbejdere: 

Holdning til eleverne i udskolingen må 

forlade skolen. Det må de ikke, da skolen 

har tilsynspligt, også selvom forældrene 

skriver under på, at eleverne må forlade 

skolens område. 

Må der være forældrebetalt madordning? 

Desværre ikke da vi skal overholde 

hygiejnekrav ved håndtering af mad.   

Dispensation til at 0. og 1. klasser kan være 

i samme klasse. Ledelsen undersøger, 

hvorvidt det er muligt.  

Kan der sættes økonomi af i budgettet til 

madlavning i alle klasser.  

 

Ledelse: 

Grundet faldende elevtal, er vi tre 

medarbejdere for meget i kommende 

skoleår. Derfor er der overflyttet to 

medarbejdere til en anden skole i Næstved 

Kommune, og en er indstillet til afsked.  

 

I forbindelse med Obamas besøg, har vi fået 

to baner til skolen, samt to store skilte.  
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Sag 46 

Punkter til kommende møder  

Beslutning 

Princip for seksuelpolitik (april mødet) 

Skolebestyrelses årsberetning (april møde) 

Videre arbejde med værdiord (april møde) 

Budget for skoleåret 24-25 (april møde) 

Sag 47 

Eventuelt –  

Orientering 

Tidspunktet for dialogmødet viden endnu 

ikke. Så snart det er kendt, meldes det ud til 

bestyrelsen.  

 

 


